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Dnešní mládež sice s  nadšením využívá 
moderní techniku, ale o studium technických 
oborů projevuje jen minimální zájem. Jsem 
velmi rád, že Škoda Academy už deset let 
(v návaznosti na mnohem delší tradici spojenou 
s mladoboleslavskou automobilkou) umožňuje 
mladým zájemcům o technické obory inspirativní 
seznamování s nejmodernějšími technologiemi 
současnosti a poskytuje jim prostor pro to, aby 
je sami dokázali využívat. 

Nejnovější kreace studentského automobilu 
navíc ukazuje úplně nové vnímání automobilu 
– nejen jako dopravního prostředku, ale i místa 
pro život, práci i volnočasové aktivity. To vše je 
navíc spojeno s využitím moderních, samozřejmě 
k životnímu prostředí ohleduplných technologií 
aniž by to bylo na újmu plné funkčnosti. 

Devátý vůz vzešlý z  tradičního stěžejního 
projektu Středního odborného učiliště Škoda 
Auto je multifunkční obytný vůz spojený s mobilní 
kanceláří vytvořený na bázi modelu Enyaq iV. 
Roadiaq je tedy plně elektricky poháněný vůz 
s pohonem všech kol, který mohou poutníci 
z digitální doby využívat k cestování, práci 
i trávení volného času aniž by byli odkázáni na 
jízdu po silnicích (samozřejmě nesmějí zapomínat 
na omezení dané dojezdem elektromobilu, který 
je v tomto případě víc než solidních 495 km).

Víc o autě samotném přineseme za týden

Škoda Roadiaq – další vrchol jedinečného projektu

Čtveřice žáků, reprezentující 29členný tým, 
nám představila už deváté auto, které si studenti 
Středního odborného učiliště Škoda Auto vedle 
plnění svých studijních povinností sami navrhli 
a postavili. Jejich Roadiaq ukazuje zcela nový 
pohled na možnosti individuální mobility.

Na téhle akci je pro mne vždycky zdaleka 
nejzajímavější setkání s  dívkami a  mladíky 
zastupujícími tvůrce těch pozoruhodných 
vozidel. Auta samotná jsou samozřejmě zajímavá 
a přinášejí spoustu pozoruhodných nápadů, ale 
skutečně skvělé je být u toho, jak s nadšením 
a  profesionálním způsobem škodovácká 
omladina dokáže prezentovat svůj výtvor a jeho 
zrod. 

více na 
www.autoweek.cz



Toyota Yaris s výkonnějším hybridem
Toyota oznámila několik vylepšení 
pro své malé městské auto, vyráběné 

mj. i  v  České republice. K  již existující 
4. generaci plně hybridního pohonu Hybrid 
116 se připojí výkonnější verze Hybrid 130. 
Verze Yaris Premiere Edition a  GR Sport 
budou standardně vybaveny výkonnějším 
systémem Hybrid 130. Základem systému 
je v obou případech zážehový motor 1,5 l. 
Nový hybrid zvýšil celkový výkon systému 
z 85 kW (116 k) na 96 kW (130 k) a  točivý 
moment ze 141 N.m na 185 N.m. Na českém 
trhu se modernizovaný Yaris začne prodávat 
v druhé polovině letošního roku.

více na 
www.autoweek.cz

Škoda Kodiaq činí další krůček k elektromobilitě
Pro druhou generaci modelu Kodiaq 

nabídne Škoda poprvé také plug-
in hybridní verzi, pro níž slibuje dojezd 
s  elektrickým pohonem přes 100 km. 
Tím chce překlenout přechodnou dobu 
k  plné elektromobilitě a  získat pro tuto 
transformaci prostředky prodejem aut se 
spalovacími motory, především modelů 
s  nejvyšší mírou zisku jako je Kodiaq. 
Toto SUV je v  očích mnohých dnes už 
zavrženíhodné a  politicky nekorektní, 
zvláště s  turbodieselem. Jenže přesně to 
evropští zákazníci požadují – Kodiaq si 
už získal přízeň 800 000 kupujících. Nová 
generace je s  476 cm o  6 cm delší. 
Plug-in hybrid se zážehovým motorem 1,5 l 
poskytne největší výkon systému 150 kW 

(204 k). K dispozici budou také zážehové 
a  vznětové motory s  výkony v  rozmezí 
110 kW (150 k) až 150 kW (204 k) i  verze 
s pohonem všech kol. 

Nike, Heineken a PepsiCo požadují zpřísnění emisních norem
Kritika klasických automobilů: škodí klimatu!
Všichni do elektromobilů? V USA ale jde i o presidenta
ID. Buzz LWB s dlouhým rozvorem na VW Bus Festivalu
Taxi Baidu mohou jezdit bez řidiče v Šen-čenu

Další témata 26. a 27. týdne na autoweek.cz



a praktičnosti v každodenním provozu. Například 
Plug & Charge zajistí automatické spuštění 
nabíjecího procesu po připojení nabíjecího 
kabelu a chytrý e-plánovač tras vypočte na 
delších trasách zastávky pro nabíjení tak, aby 
vůz dojel do cíle co nejdřív.

Nově je pro model ID.3 k dispozici na přání 
dodávaný Travel Assist se sdílenými daty, 
který vzájemně propojuje funkce adaptivního 
tempomatu ACC pro řízení v podélném směru 
v  rozsahu od 0 km/h až po nejvyšší rychlost 
a asistent pro jízdu v jízdním pruhu Lane Assist 
pro řízení vozu v příčném směru. Jsou-li k dispozici 
sdílená data, dokáže Travel Assist udržovat 
vůz ve svém jízdním pruhu pouze na základě 
rozpoznávaného vymezení vozovky. 

Volkswagen ID.3 za 999 900 korun

Výrazně modernizovaný model Volkswagen 
ID.3 si můžete pořídit za necelý milion včetně 
DPH, nebo za 13 416 Kč bez DPH měsíčně 
prostřednictvím operativního leasingu od 
společnosti Volkswagen Financial Services. 
Operativní leasing zahrnuje záruční a pozáruční 
servis po celou dobu pronájmu vozu, povinné 
a havarijní pojištění s 10% spoluúčastí, pneuservis 
včetně zimních pneumatik.

V rámci inovace tohoto elektrického modelu 
značky VW (první generace byla uvedena na 
trh před dvěma a půl roky) byly optimalizovány 
dojezdy jednotlivých verzí. S akumulátorem 
o kapacitě 77 kWh nabízí ID.3 dojezd až 556 km 
a s menším akumulátorem s kapacitou 58 kWh 
pak 427 km. Maximální nabíjecí výkon střídavým 
proudem byl zachován na 11 kW. Stejnosměrným 
proudem lze nyní nabíjet výkonem až 120 kW 
(verze Pro 58 kWh) resp. 170 kW (verze Pro S 
77 kWh).

Nový Volkswagen ID.3 kromě toho nabízí 
modernější design karoserie s širší paletou laků, 
komfortnější interiér a víc asistenčních systémů 
i funkcí. Nejnovější generace softwaru zvyšuje 
výkonnost systémů a dokáže přijímat bezdrátové 
aktualizace OTA (Over the Air) nebo dodatečně 
aktivovat volitelné funkce i už provozovaného 
vozu. Samozřejmostí je chytré síťové propojení. 
Pro uživatele ID.3 to znamená ještě více komfortu 

více na 
www.autoweek.cz



Rekordní jízda bez řidiče
Tým PoliMOVE už počtvrté v  řadě vyhrál 
soutěž Indy Autonomous Challenge 
(IAC), která se tentokrát konala na okruhu 
v Monze. Závodu se zúčastnilo pět týmů 
z  univerzit v  USA, Kanadě, Jižní Koreji, 
Německu a Itálii. Na rozdíl od předchozích 
závodů v  Las Vegas a  Texasu, které se 
konaly na rychlostní oválné trati, se jelo 
poprvé na silničním okruhu. Týmy měly za 
úkol naprogramovat své řidiče s umělou 
inteligencí tak, aby pilotovali identické 
závodní vozy Dallara AV-21. Utkaly se v šesti 
jízdách během tří dnů, což dohromady 
představovalo více než 1300 ujetých 

kilometrů, při nichž vozy dosahovaly 
neustále rostoucí rychlost a zajížděly stále 
rychlejší časy. V  napínavém závěru zajel 
tým PoliMOVE na trati dlouhé 5,79 km s 11 
zatáčkami poslední kolo v  čase 2:05,87 
(tzn. průměrnou rychlostí 112,14 km/h) 
a  dosáhl maximální rychlost 273,4 km/h. 
Tribuny zaplnilo víc než 10 000 diváků.

více na 
www.autoweek.cz

Odboráři VW varují: 
zákazníci nechtějí kupovat elektromobily

Prodej elektromobilů od Volkswagenu 
značně pokulhává za plánovaným 
objemem. Podle odborů v  závodě 
v  Emdenu zde bude výroba výrazně 
omezena. Šéf podnikové rady Manfred 
Wulff  vydal jasné varování: „Všímáme 
si neochoty zákazníků přejít do světa 
elektromobility. Současná poptávka je 
téměř 30 % pod plánovanými čísly výroby.“ 
Volkswagen v  Emdenu vyrábí model 
Passat, ale jeho produkce se s nástupem 

nové generace přestěhuje do Bratislavy 
aby se uvolnil prostor pro elektrický ID.4, 
k němuž se brzy přidá i velký sedan ID.7. 
Volkswagen v  následujících 14 dnech 
v Emdenu ruší odpolední směny, od srpna 
uvolní 300 z 1500 brigádníků a o týden se 
prodlouží dovolená. Mluvčí VW v Emdenu 
k tomu řekla: „Jsme přesvědčeni, že využití 
závodu se uvedením ID.7 na trh na konci 
roku opět zvýší.“ Ministr hospodářství 
Dolního Saska Olaf Lies (SPD) to vidí jako 
varovný signál: „To, co nás znepokojuje, 
je současný pokles poptávky – nejen 
u Volkswagenu, ale u všech výrobců.“ Lies 
se vyslovil pro zavedení nových nákupních 
pobídek a  snížení DPH na nová auta 
s elektrickým pohonem.

Audi propouští Markuse Duesmanna
Bývalý šéf Audi Stadler se vyhnul vězení
Recepční od Konica Minolta se nemračí
PUMA posiluje angažmá v českém motoristickém sportu 

Další témata 26. a 27. týdne na autoweek.cz



Ford uvádí na český trh dvě novinky

Ford uvedl na český trh dvě novinky – novou 
generaci řady Courier jako víceúčelové osobní 
Tourneo Courier i dodávkový Transit Courier 
a novou generaci řady Custom, a to multifunkční 
osobní Tourneo Custom a užitkový Transit Custom. 

Pětimístné Tourneo Courier nabízí zavazadlový 
prostor 570 l/2162 l. Pohání jej zážehový 
motor 1,0 EcoBoost/92 kW (125 k). Ceny začínají 
na 526 200 Kč bez DPH. Transit Courier s délkou 
434 cm přináší přepravní objem 2,9 m3, takže 
naloží dvě europalety. K dispozici je Van se 
zážehovými motory EcoBoost o výkonu 74 kW 
(100 k) resp. 92 kW (125 k) nebo s turbodieselem 
EcoBlue se 74 kW (100 k). Ceny začínají na 
470 800 Kč bez DPH. V průběhu roku 2024 přijde 
varianta Kombi. Výroba verzí Tourneo Courier 
i Transit Courier se spalovacími motory začne 
v závodě Otosan v rumunské Craiově od října 
a první vozy do obchodů dorazí na přelomu 
let 2023-2024. Od září 2024 se začnou vyrábět 
i elektricky poháněné verze E-Transit Courier 
a E-Tourneo Courier. 

Modelová řada Custom dostala platformu 
Volkswagen MQB. Vznětové motory 2,0 EcoBlue 
pokrývají výkony od 81 kW (110 k) do 125 kW (170 k). 
Novinkou je verze s pohonem všech kol AWD. 
Osobní Tourneo Custom je k dispozici ve verzích 
s 8 nebo 9 sedadly s fl exibilním uložením. Užitkový 
Transit Custom ve verzi Van už je v prodeji, Combi 

Van se dvěma řadami sedadel a Combi se třemi 
řadami a až 9 místy přijdou později. Nabídka 
zahrnuje dvě délky rozvoru 310 cm/350 cm, dvě 
výšky a nákladový prostor o objemu 5,8 až 9,0 m3. 
Transit Custom i Tourneo Custom se vyrábějí 
v tureckém Kocaeli. První vozy budou u prodejců 
ve čtvrtém čtvrtletí. Poprvé budou k dispozici 
také plug-in hybridní a plně elektrická varianta. 

více na 
www.autoweek.cz



Valeo rozšíří výrobu v České republice
Valeo investuje do rozšíření výrobních 
závodů v  České republice v  Žebráku 
a  Rakovníku. Nové budovy budou 
otevřeny v posledním čtvrtletí 2023. 
Výkon elektromobilů, zejména s ohledem 
na jejich dojezd, závisí na akumulátorech, 
které jsou vysoce citlivé na změny teploty. 
Valeo je světovým lídrem v  systémech 
tepelného managementu. Pro uspokojení 
rostoucí poptávky se výrobní plocha 
továrny v  Žebráku rozroste o  50 %. Na 
nových výrobních linkách se bude ročně 
vyrábět přes 260 000 modulů chlazení 
akumulátorů.
Valeo stojí i v čele revoluce autonomního 
řízení. V Rakovníku nová investice umožní 
nastartovat výrobu kamer pro systémy 

sledování bdělosti řidiče, řídicích jednotek 
pro asistenční systémy a zvýšit objem výroby 
ultrazvukových senzorů pro automatické 
parkování. Kromě toho bude navýšena 
i  kapacita výroby desek plošných spojů 
o  deset nových plně automatizovaných 
SMT strojů.

Přichází Daimler Truck Česká republika
S  účinností od 30. 6. 2023 dochází ke 

změně obchodního názvu společnosti 
Mercedes-Benz Trucks Česká republika 
s.r.o. se sídlem Bavorská 2666/16, Stodůlky, 

155 00 Praha 5, na Daimler Truck Česká 
republika s.r.o. Akreditovaný dovozce 
nákladních vozidel značek Mercedes-Benz 
a Fuso v České republice se přejmenovává 
v souladu s názvem mateřského koncernu. 
Přejmenování souvisí s  rozdělením 
koncernu Daimler AG, k  němuž došlo 
v  prosinci 2021 a  kdy vznikl samostatný 
koncern Daimler Truck AG jakožto výrobce 
nákladních vozidel a autobusů Mercedes-
Benz a  dalších koncernových značek, 
v Evropě především Fuso a Setra. Ostatní 
údaje dosavadní společnosti zůstávají 
beze změny. Změna názvu nemá žádný 
vliv na práva a závazky vůči obchodním 
partnerům.

více na 
www.autoservismagazin.cz



Michael Oeljeklaus odchází 
z představenstva Škoda Auto

Novým členem představenstva společnosti 
Škoda Auto odpovědným za oblast Výroby 
a logistiky bude od 1. září 2023 Andreas Dick. 
V současné době je jako technický viceprezident 
odpovědný za výrobu, logistiku a technický vývoj 
v čínské společnosti FAW-Volkswagen v Čchang-
čchunu. Ve funkci nahradí Michaela Oeljeklause, 
který po 13 letech končí v  představenstvu 
společnosti Škoda Auto aby se mohl věnovat 
dalším oblastem svého zájmu.

„Michael Oeljeklaus sehrál klíčovou roli při 
formování výroby ve společnosti Škoda Auto 
a systematicky pracoval na její digitalizaci. Jeho 
obrovské nasazení a strategická vize s cílem 
sladit provoz jednotlivých závodů s požadavky 
budoucnosti charakterizují jeho přínos pro 
značku Škoda. Svými odbornými znalostmi 
a  schopností realizace cílů rozhodujícím 
způsobem přispěl k transformaci výroby směrem 
k elektromobilitě, zavádění inovací do výrobních 
procesů a úspěšnému vedení našich závodů 
při výpadcích zásobování. Zároveň mě těší, že 
se nám s příchodem Andrease Dicka podařilo 
získat osvědčeného odborníka na výrobu 
s mezinárodními zkušenostmi,“ uvedl předseda 
představenstva společnosti Škoda Auto Klaus 
Zellmer.

Andreas Dick nastoupil do koncernu 
Volkswagen v roce 1998 po ukončení studia 
výrobního inženýrství na Technické univerzitě 
v Braunschweigu. Jako diplomovaný inženýr 
zastával pozice vedoucího oddělení ve 
Volkswagen de Mexico a vedoucího závodu 
v Čchang-čchunu, než v  roce 2011 převzal 
odpovědnost za stavbu závodu ve Foshanu 
a následně se stal jeho ředitelem. V letech 2016 
až 2019 vedl závod v Emdenu. Od roku 2019 
vykonával funkci technického viceprezidenta 
ve společnosti FAW-Volkswagen v Čchang-
čchunu. Během této doby řídil zejména 
digitální transformaci technických oddělení 
a byl odpovědný za náběh výroby mnoha 
elektromobilů.

Michael Oeljeklaus vedl od srpna 2010 jako 
člen představenstva společnosti Škoda Auto 
oblast Výroby a logistiky. Důsledným využíváním 
inovativních technologií v oblasti Průmyslu 4.0 
se mu podařilo zvýšit efektivitu procesních 
postupů. Spolu se svým týmem připravil české 
závody Škoda Auto na výrobu elektromobilů 
a akumulátorů MEB. Michael Oeljeklaus se rovněž 
významnou měrou zasloužil o rozvoj vzdělávání 
ve společnosti Škoda Auto. Stál u zrodu Škoda 
Academy a podařilo se mu prosadit projekt 
stavby učňovských automobilů a tento projekt 
sledoval a aktivně podporoval.

Personálie z

více na 
www.automakers.cz

Michael Oeljeklaus

Andreas Dick
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Navzdory okolnostem zpět k předkrizové výkonnosti 

Členské firmy Sdružení automobilového 
průmyslu (AutoSAP) vykázaly meziroční růst tržeb 
a exportu, i přes složitou ekonomickou situaci se 
dařilo udržet kmenové zaměstnance a i mzdy 
v  sektoru zůstávají nadstandardní. Celkové 
tržby členských fi rem AutoSAP v loňském roce 
meziročně vzrostly o 12,7 % a překonaly hranici 
1,2 bilionu korun. Stejně se zvýšil objem exportu, 
který dosáhl hodnotu 1027,6 miliardy korun. 
Celkově se vývoz podílí na tržbách z 82 %.

„Mám pro vás lepší zprávy než v polovině 
loňského roku. Automobilový průmysl se začal 
zotavovat, byť stále čelil řadě pokračujících 
i  nových výzev. Po třech letech klesajících 
objemů opět ve většině segmentů dosáhl růstu 
produkce, a to navzdory přetrvávajícím potížím,“ 
řekl president AutoSAP a člen představenstva 
společnosti Škoda Auto Martin Jahn.

„Rozpadl se totiž tradiční systém dodávek – 
chybí přesné zadání ze strany fi nálních výrobců 
co budou potřebovat. Ale není to jejich vina, 
že nevědí dopředu kolik toho budou vyrábět. 
V současné době musíme mít zásoby my, stejně 
jako fi nální výrobci. Sami musíme redukovat 
požadavky, takže se může stát, že naše výrobky 
nemusejí být ve chvíli, když jsou potřeba. Je 
to složitá situace pro naše zákazníky i pro nás. 
Rád bych věřil tomu, že se situace uklidní do 
konce letošního roku,“ konstatoval viceprezident 
AutoSAP a předseda představenstva společnosti 
Motor Jikov Group Miroslav Dvořák.

Miroslav Dvořák ocenil zvýšení tržeb u fi rem 
v sektoru dodavatelů: „Přes všechny problémy 

dokázaly dodavatelské fi rmy v autoprůmyslu 
zvýšit tržby a  vzrostl export. I  nadále řada 
dodavatelů patří mezi největší exportéry v ČR. 
Dodavatelé ovšem jsou v extrémně složité 
situaci. Ceny materiálů i energií nadále zůstávají 
vysoké, eventuálně rostou a přetrvávající infl ace 
stupňuje i tlak na růst mezd. Vyšší náklady na 
výrobu však dodavatelé jen obtížně přenášejí 
do cen.“ 

Prognózovat vývoj v automobilovém průmyslu 
v dalších měsících je podle Martina Jahna 
obtížné. „Dodavatelsko-odběratelské řetězce 
jsou stále narušené, nadále hrozí výpadky čipů, 
i když očekáváme, že druhé pololetí by mělo 
přinést zlepšení a větší stabilitu. Automobilový 
průmysl je jako hi-tech sektor jedním z největších 
investorů do výzkumu a  vývoje – investuje 
třikrát víc než ostatní průmyslová odvětví. Pro 
budoucnost průmyslu je kritická schopnost zajistit 
pro ČR dostatek dostupné a zelené energie, 
navýšení podpory vědy, výzkumu a  inovací 
a plné využití dostupných evropských zdrojů.“
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Vítězové soutěže Podnik roku 2022

Sdružení automobilového průmyslu již 
popětadvacáté vyhlásilo vítěze soutěže Podnik 
roku v automobilovém průmyslu. Stejně jako 
v předchozích letech, tak i v letošním ročníku, byly 
posuzovány základní ekonomické výsledky fi rem 
v roce 2022 a na jejich základě bylo vyhlášeno 
šest nejúspěšnějších společností rozdělených do 
dvou kategorií podle počtu zaměstnanců – do 
250 a nad 250 osob. 

Slavnostní vyhlášení a předání ikonických 
skleněných plastik koňů vítězům, proběhlo 
během společenského večera Automotive 
Leaders Forum v Praze. Oceněné fi rmy obdržely 
ručně zhotovené originální skleněné plastiky ve 
tvaru koně z dílny sklářského mistra Lukáše Šulce 
ze Železného Brodu.

V  soutěži Podnik roku v  automobilovém 
průmyslu byly posuzovány základní ekonomické 

výsledky dosažené za rok 2022. Hodnocení 
probíhalo na základě těchto kritérií:

Hospodářský výsledek před zdaněním (mil. Kč)
Přidaná hodnota na pracovníka (mil. Kč/

zaměstnanec)
Složené kritérium tržeb
 – meziroční změna tržeb za prodej vlastních 

výrobků a služeb (v %)
 – tržby za prodej vlastních výrobků a služeb 

na zaměstnance (mil. Kč / zaměstnanec)
Všechna kritéria měla stejnou váhu a konečné 

pořadí fi rem bylo dáno součtem umístění podle 
jednotlivých kritérií. Do soutěže se v letošním 
ročníku zapojilo celkem 74 fi rem.

Podniky roku v  českém automobilovém 
průmyslu se v  abecedním pořadí v  rámci 
kategorie staly následující společnosti:

Podniky roku s počtem zaměstnanců 
do 250 osob
3M Česko, spol. s r.o.
SULCO Automotive Group, s.r.o.
Tawesco Automotive s.r.o.

Podniky roku s počtem zaměstnanců 
nad 250 osob
Hyundai Motor Manufacturing Czech s.r.o.
Strojmetal Aluminium Forging a.s.
Toyota Tsusho Europe SA Czech Republic Branch
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Přírodní vodík dává naději na energetickou revoluci

více na 
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Přestože je vodíková ekonomika stále v plenkách, 
v Evropě již vznikají projekty do nichž vlády 
i soukromí investoři vkládají miliardy. Nabízí se 
nepřeberné množství možností využití vodíku. 
Chybí ovšem zásadní řešení jak vodík získat 
v  potřebném objemu skutečně udržitelným 
způsobem.
Skutečnou senzací se proto stala informace 
francouzské energetická společnosti La Française 
d'Énergie (FDE). Ta oznámila, že při květnových 
pracích v opuštěných dolech v Lotrinsku objevila 
rozsáhlé ložisko přírodního vodíku. Výzkumníci 
a podniky v soukromém sektoru již léta hledají 
vzácný přírodní vodík, jinak známý jako „bílý“ 
vodík. Objev FDE by mohl zcela změnit pravidla hry 
při přechodu Evropy na bezuhlíkovou energetiku.
Předpokládá se, že v Lotrinské pánvi by se mohlo 
nacházet 46 milionů tun vodíku. Produkce 
přírodního vodíku může být, na rozdíl od jiných 
takto označovaných zdrojů, skutečně obnovitelná 
– pokud se přizpůsobí rychlost těžby rychlosti jeho 
uvolňování, protože Země neustále produkuje 
přírodní vodík jako výsledek chemických reakcí 
souvisejících především s oxidací minerálů železa.
„Přírodní zdroje vodíku, které vznikají na Zemi, 

jsou bohaté,“ tvrdí Nicolas Pélissier, předseda 
francouzského start-upu 45-8 Energy. Podle jeho 
odhadu mohou být větší než 90 milionů tun, které 
se v současnosti vyrábějí po celém světě a které 
jsou z 98 % založeny na fosilních zdrojích. 
Zdroje existují i jinde v Evropě – ve Španělsku, 
Německu, Kosově, Islandu, Finsku, Švédsku, Polsku, 
Srbsku, Norsku, Ukrajině, Rusku a Kazachstánu. 
Mimo Evropu se od roku 2014 provozuje vrt v Mali, 
zájem projevují Namibie, Brazílie, Kanada i Spojené 
státy, které mají zkušební vrt v Nebrasce.
EU chce do roku 2030 dovézt 10 milionů tun 
a vyrobit 10 milionů tun vodíku, který by nahradil 
zemní plyn dovážený z Ruska. Pro rok 2050 je cílem 
produkce 60 milionů tun ročně.
V každém případě je nepravděpodobné, že 
by přírodní vodík významně přispěl k dosažení 
klimatických cílů EU pro rok 2030. Kromě toho 
bude možná ještě nutné překonat mnohé 
překážky. Ještě se netěží a francouzská nevládní 
organizace Les Amis de la Terre (Přátelé Země) už 
varuje: „Jsme velmi opatrní, pokud jde o spotřebu 
vytěžené energie, která může vyvolat řadu 
problémů: vysídlování obyvatel, monopolizaci 
ekonomických příjmů a další.“

více na 
www.autoweek.cz



ulic vyjede 100 milionů vysoce znečišťujících 
automobilů,“ uvedl zpravodaj Zelených Bas 
Eickhout po zveřejnění spisu v listopadu 2022.

Ačkoli osud spisu zůstává nejistý, zdá se, 
že ti, kteří doufali, že postoj Parlamentu bude 
obsahovat výrazně přísnější limity znečištění, 
mohou být zklamáni.

Dopravní výbor Evropského parlamentu dal 
zelenou dohodě uzavřené s členskými státy 
o ReFuelEU Aviation, která otevírá cestu k tomu, 
aby se zelená paliva pro proudová letadla stala 
povinnými v celé EU. Dokument nyní postoupí ke 
konečnému schválení Evropskému parlamentu 
jako celku při plenárním hlasování. Očekává se, 
že hlasování proběhne v září.

Evropská unie by měla od roku 2040 požadovat, 
aby nové nákladní automobily měly nulové 
emise CO2, tvrdí hlavní zákonodárci Evropského 
parlamentu, kteří usilují o vyšší cíle, aby se snížil 
dopad tohoto odvětví na změnu klimatu.

Členské státy EU se vyjádřily k návrhu Evropské 
komise na snížení emisí CO2 z nákladních vozidel 
a autobusů, přičemž se objevily známé rozpory 
mezi zeměmi, které prosazují větší ambice, a těmi 
(včetně České republiky), které chtějí, aby byl 
návrh realističtější.

Vítejte u nejnovějšího přehledu zpráv Euractivu 
o mobilitě z celé Evropy.

Dokument Evropské komise o revizi úrovně 
znečištění, kterou mohou legálně vypouštět 
nové automobily, známý jako Euro 7, se ukazuje 
jako kontroverzní. Zpravodaj Alexandr Vondra, 
český zákonodárce z pravicové skupiny ECR, má 
předložit zprávu o tomto dokumentu. Vondra 
je známý tím, že má pochopení pro obavy 
automobilového průmyslu, který návrh Euro 7 
ostře kritizuje s tím, že zdraží automobily a připraví 
automobilky o investice do elektromobilů.

Skupina lidových stran EPP rovněž vyjádřila 
obavy, že Euro 7 zvýší cenu nových vozidel, což 
poškodí spotřebitele, kteří mají nedostatek peněz. 
EPP možná bude usilovat o zmírnění návrhu.

Předpokládá se, že centristická skupina Renew 
podpoří limity znečištění stanovené v původním 
návrhu Komise. Jsou však otevřeni posunutí data, 
kdy by nařízení vstoupilo v platnost (v návrhu 
Komise je 1. července 2025) – požadavek 
průmyslu, který označil původní datum za 
nesplnitelné.

Naproti tomu Zelení, věrni svému mandátu, 
chtějí, aby se limity znečištění zpřísnily. „S těmito 
laxními pravidly Komise riskuje, že do evropských 

Politické skupiny upevňují 
své postoje k návrhu Euro 7
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Volkswagen Financial Services spouští 
půjčovnu elektromobilů 

bez DPH/km). Elektromobily z půjčovny se předávají 
a vracejí u autorizovaného prodejce Porsche 
Praha-Prosek v Praze 8, vozy ID. Buzz Cargo také 
u prodejců PIA Ostrava a Auto Vysočina.

Zákazníci při zapůjčení elektromobilu získají 
také kompletní nabídku fi nancování včetně 
pojištění. Elektromobilita nabízí fi rmám řadu 
výhod včetně úlev v oblasti dálničních známek 
nebo parkování. K ochraně životního prostředí 
přispívají jak nulové lokální emise, tak citelné 
snížení hluku, který negativně ovlivňuje zdraví 
člověka. Firmy, které budou své elektromobily 
nabíjet elektřinou z obnovitelných zdrojů, mohou 
výrazně snížit celkové emise CO2. Správci 
vozových parků ocení kromě environmentálních 
přínosů také snadnou údržbu a  menší 
pravděpodobnost oprav. Řidiče si elektromobily 
získají snadným řízením, komfortem a vysokými 
výkony s pohotovou akcelerací.

Nabídka je určena pro fi remní klienty s vozovým 
parkem čítajícím pět a  více vozidel. Více 
informací o půjčovně elektromobilů společnosti 
Volkswagen Financial Services získáte na: 
www.vwfs.cz/autopujcovna-elektromobilu.html

Společnost Volkswagen Financial Services 
podporuje rozšiřování elektromobility. Pro svou 
firemní klientelu připravila novou půjčovnu 
elektromobilů. Zákazníci si tak mohou za 
výborných podmínek vyzkoušet elektricky 
poháněné vozy v reálných podmínkách. 

Není nad vlastní zkušenost. Z tohoto poznatku 
vychází i projekt půjčovny elektromobilů od 
Volkswagen Financial Services, která nabízí 
fi rmám se zájmem o elektromobilitu možnost 
zjistit, zda je pro ně přechod na elektrické 
automobily tou správnou volbou. Na výběr 
je průběžně rozšiřovaná škála modelů, která 
v současnosti zahrnuje modely Audi Q4 e-tron 
Sportback, Škoda Enyaq iV i Enyaq Coupé iV, 
CUPRA Born, Volkswagen ID.4 a ID.5 spolu s ID. 
Buzz v osobní i užitkové verzi.

Zákazník si může zvolit dobu pronájmu od 
7 do 60 dní. Nájemné 500 Kč bez DPH za den 
zahrnuje pojištění vozidla s 5% spoluúčastí, nabíjecí 
kartu CHARGEE a servisní kartu s kontaktem na 
technickou asistenci. Počet ujetých kilometrů za 
den je stanoven na 150 km (ujeté kilometry nad 
touto hranicí jsou zpoplatněny částkou 1,80 Kč 

více na 
www.autoweek.cz


